
                          Generalforsamling i Harrild Hedes Venner 2024. 

 

                  Dato: Mandag den 6. Maj kl. 19.00 på Naturcenter Harrild Hede. 

 

                                       Bestyrelsens beretning. 

 

                      Hermed bestyrelsens beretning i perioden fra maj 2023 til dags dato. 

                      Jeg vil gennemgå periodens aktiviteter i Harrild Hedes Venner i korte træk. 

 

Maj 2023. 

8. Bestyrelsesmøde. 

15. Generalforsamling. 

31. Bestyrelsesmøde. 

Juni 2023. 

Ingen aktiviteter. 

Juli 2023. 

5. Brugerrådsmøde hos Naturstyrelsen Søhøjlandet. 

August 2023. 

7.Bestyrelsesmøde. 

25. Arbejdsdag 

27. Harrild Hede Dagen 2023. 

September. 

2. Foreningsmarked i strøgcentret i Ikast. 

18. Bestyrelsesmøde. 

18. Hjortebrølstur med Hans Jensen. 

Oktober 2023. 

11. Brugerrådsmøde hos Naturstyrelsen Søhøjlandet. 



17. Uge 42 arrangement for daginstitutioner i IBK. 

24. Frivillighed i forandring. 

November 2023. 

6. Bestyrelsesmøde 

6. Medlemsaften med vilde bier som tema. 

December 2023. 

Ingen aktiviteter. 

Januar 2024. 

7. Nytårstur. (DN og Naturstyrelsen Søhøjlandet) 

Februar 2024. 

5. Bestyrelsesmøde / Visionsdag. 

Marts 2024. 

9. Arbejdsdag. 

20. Biograf- Egetræets hjerte. 

April 2024. 

7. Vores Ikast holder forårsmesse. 

8. Bestyrelsesmøde. 

22. Bestyrelsesmøde og opfølgning på visionsdag. 

Maj 2024. 

6. Generalforsamling i Harrild Hedes Venner. 

 

                                                   Fortsat beretning. 

 

Vi har deltaget i mange aktiviteter, arrangementer og ikke mindst mødevirksomhed. 

Vi har fortsat mange traditioner og ikke mindst traditioner med mange deltagere. 

Det er lykkedes kontinuerligt at fastholde og udvikle medlemslisten til dags dato med over 100 

medlemmer. Vi har fortsat en solid økonomi baseret på primært kontingent og sekundært på 

arrangementer med salg. Dette punkt kommer vores kasserer ind på i hans beretning.             



                                    Harrild Hedes Venner runder 10 år i 2024. 

Harrild Hedes Venner runder 10 år den 9. juni i 2024 og det er baggrunden for at vi har gennemset 

vores vedtægter og forslået mindre ændringer af disse. 

Jeg håber, at generalforsamlingen vil se positivt på disse justeringer, så foreningens vedtægter dels 

bliver mere tidssvarende og ikke mindst fremadrettet. 

Vi har ligeledes haft flere drøftelser i bestyrelsen omkring retningen for Harrild Hedes Venner i 

fremtiden og hvilke visioner der bør gælde de næste 10 år. 

Der er efterhånden sket et generationsskifte i bestyrelsen og ligeledes på går foreningens første 

valg af ny formand. 

Den gamle bestyrelse har således evalueret foreningens virke i de første 10 år og den kommende 

bestyrelse skal således implementere og videreudvikle visionerne for fremtiden. 

Dette arbejde har historisk været i et samarbejde med Naturstyrelsen Søhøjlandet og Ikast-Brande 

Kommune som tætte samarbejdspartnere. 

Der er således et godt grundlag for at videreudvikle Harrild Hedes Venner de næste 10 år. 

 

                     Naturnationalpark Nørlund Plantage og Harrild Hede. 

Naturnationalpark Nørlund Plantage og Harrild Hede er nu så langt at der er indstillet to personer 

fra HHV som potentielle deltagere i den kommende bestyrelse for nationalparken. 

Foreningen har indstillet henholdsvis Hans Jensen og Anny Overgaard til bestyrelsen. 

Vi glæder os til samarbejdet med alle parter i at udvikle Naturnationalpark Nørlund Plantage og 

Harrild Hede fremadrettet. 

 

                                          Akvæduktens Venner. 

Evald Asp vil berette omkring status på Akvæduktens Venner. 

 

                        Brugerrådet for Naturstyrelsen Søhøjlandet. 

 

Undertegnende har som formand deltaget i brugerrådsmøderne hos Naturstyrelsen Søhøjlandet 

og vi er meget glade for at være repræsenteret i dette forum. 

 



                                    Hjælp til private arrangementer. 

Vi hjælper ofte til private arrangementer med gåture, cykelture og diverse foredrag. 

Naturcentret er meget ofte i brug i weekender og ferier, hvor familier mødes til en dag i området. 

 

                                                      Fremtiden. 

Samarbejdet mellem Ikast-Brande Kommune og Naturstyrelsen Søhøjlandet samt Harrild Hedes 

Venner omkring Naturcenter Harrild Hede som omdrejningspunkt fortsætter med et godt og 

konstruktivt samarbejde. 

Samarbejdet med Ikast-Brande Kommune kan udvikles yderligere med flere afdelinger. 

Nu kommer Naturnationalpark Nørlund Plantage og Harrild Hede med ind i denne ligning og giver 

dermed nye spændende arbejdsområder for HHV. 

Herunder potentielt med repræsentanter i Naturnationalparkens bestyrelse. 

Fortsat deltagelse i brugerrådet hos Naturstyrelsen Søhøjlandet set op mod fremtidens fokus på 

friluftsliv. 

Visionsmøder har haft følgende fokus: 

- Tilstræbe flere yngre medlemmer i HHV. 

- Vi vil gerne have flere aktiviteter for børn og unge medborgere i IBK. 

- Vi vil gerne lave et generationsskifte i bestyrelsen i HHV i de kommende år. 

- Vi vil etablere diverse medlemsgrupper med særlige kompetencer. 

- Eksempelvis en historisk gruppe. 

- Etablering af diverse grupper med fokus på naturen i Nørlund Plantage og Harrild Hede. 

- Tegne medlemskab med flere firmaer og organisationer. 

- Fortsætte synliggørelse af Harrild Hedes Heder på diverse platforme. 

- Herunder har facebooksiden været en stor succes. 

- Der er en god og konstruktiv dialog med frivilligcenter Ikast-Brande. 

- Opsøge nye samarbejdspartnere for udvikling af nye aktiviteter. 

- Den kommende bestyrelse vil fortsætte visionsarbejdet. 

 

 

                                                        Tak. 

Tak til henholdsvis Naturstyrelsen Søhøjlandet og Ikast-Brande Kommune for et altid godt og 

konstruktivt samarbejde. 

Tak til andre samarbejdspartnere, hvor vi laver aktiviteter i fællesskab. 



Tak til vores medlemmer for den altid fine opbakning til vores arrangementer. 

Tak til Bestyrelsen for samarbejdet i de sidste 10 år. 

Til allersidst vil jeg med glæde sige, at det er imponerende hvor mange mennesker der har taget 

dette fantastiske naturområde til sig. 

 

                                                      Notater.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


